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HASIČSKÝ POCHOD 
 

 sobotu 8. června jsme 

v 9. hodin za pěkného 

počasí zahájili 8. ročník 

Hasičského pochodu, pořá-

daného radíkovským Sborem 

dobrovolných hasičů ve spolu-

práci s místní Komisí městské 

části.  

Možnost vyrazit do přírody, užít 

si trasu dlouhou cca 8 km a čtyři 

různá zastavení se vydalo 

celkem 109 účastníků všech 

generací z řad našich občanů 

a příznivců z okolních obcí i města. 

  Na zdokonalené mapce, kterou účastníci dostali při registraci na startu, se mohli dočíst, že je čekají 

na trase čtyři různá zastavení, na kterých mohli najít něco zajímavého z naší historie a také vyzkoušet třeba 

i nějakou novou dovednost.  

Nejdéle se zdrželi opět na fortu, kde si mohli mimo jiné, vyzkoušet střelbu z luku, rozdělat oheň 

pomocí křesadla, zatlouct hřebík do špalku, vrhání hvězdicí i střelbu z airsoftových zbraní.  

Na druhém stanovišti si účastníci potrénovali mozkové závity a řešili kvízy a křížovky. Na čtvrté zastávce 

v oblasti Požáru si bylo možné vyzkoušet střelbu ze vzduchovky.  

Třetí stanoviště bylo 

jednoznačně zvolené nejhezčí za 

celou dobu pořádání této akce. 

Kvetoucí chrpy, luční květy 

a nádherný výhled na Radíkov 

a Olomouc byl odměnou každému, 

kdo zdolal ten velký kopec a došel až 

na hvězdárnu v Lošově. Přidanou 

hodnotou byla jistě i možnost dát si 

malé občerstvení, studenou kofolu 

a pivo.  Pokud by měl někdo zájem 

o pozorování hvězd na hvězdárně, tak 

se koná vždy v pátek. 

Je ale nutné si na stránkách https://hvezdarna.olomouc.cz/  během dne zkontrolovat, zda pozorování 

bude, nebo ne. 

Pro řadu místních obyvatel bylo překvapením, že i na známých místech objevili něco, co tam 

v minulosti nebylo, jako to bylo v případě nově zbudovaného rybníku mezi stanovišti dvě a tři.  

V cíli, na hřišti za prodejnou bylo tradičně připraveno občerstvení. 

V 

https://hvezdarna.olomouc.cz/
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Večerní produkce naší oblíbené skupiny Starý WeMenA, ve které hraje mimochodem i jeden z našich 

sousedů, opět nezklamala a připravila nám směsici třaskavých i pohodových hitů, které máme rádi.  

Počasím bohužel nevládneme, a když přišli muzikanti za jednatelem sboru s větou, "Kájo jemu stojí 

pedály ve vodě", nezbylo nic jiného, než souhlasit s ukončením vystoupení. 

  I když už návštěvy kamarádů z našeho spřáteleného sboru Bratislava- Rusovce nejsou tak bujaré jako 

v minulosti, stále jsme rádi za jejich milou přítomnost na našich akcích a ještě raději jim ji oplácíme.   

Letošní ročník Hasičského pochodu je již minulostí, ale těšíme se, že i příští rok se opět setkají rodiny, 

přátelé, kamarádi ve zdraví a klidné, pohodové atmosféře v přírodě a budeme si moci říct onu známou větu 

"Co nového?!" 

(kl) 
 
 

OHLÉDNUTÍ ZA PRVNÍM POLOLETÍM ROKU 2024 

ak to tak bývá, rok začíná v zimě a ačkoli zimy už nejsou, co bývaly, občas zaskočí „silničáře“ tím, že 
napadne sníh. Uplynulá zima nám nadělila větší jednorázovou dávku jen dvakrát. Úklid, na rozdíl od let 
minulých, provádějí vlastními silami Technické služby města Olomouce. Na splnění úkolů po sněhové 
nadílce mají až 48 hodin a pro městské části v okolí Radíkova mají vyčleněný jen jeden stroj na úklid 

vozovek. Proto se může zdát, že úklid silnic je pomalý. Současně také odstraňují sníh z chodníků ručně, ale 
hlavně strojově. Letos byl problém s výstupní zastávkou „Zahrádky“, protože stála na chodníku lavička 
a technika tam neprojela. Příští zimu tento problém nebude, protože jsme nechali lavičku přemístit 
k přehradě. Tím se dostávám k další kapitole a to je tzv. Estetizace. Právě z této položky byla hrazena 
renovace lavičky a její přemístění. Další lavička byla přemístěna od červené zvonice k „Božím mukám“ 
u Jablečné.  Na začátku roku jsem vás, obyvatele Radíkova, vyzvali ve Zpravodaji k podání návrhů na zlepšení 
života v Radíkově. Došly jen dva náměty: Oddělení trávníku od vozovky obrubníky na „točně“ ve Dvoře a na 
zrušení chodníku na ulici Malinovského, na levé straně směrem od Kopečka a přebudování parkovací místa 
pro auta. První námět bude realizován, druhý z řady důvodů ne. Prověřili jsme možnosti parkování 
u jednotlivých domů a zjistili, že prakticky všichni mají možnost parkovat na svých pozemcích. Už z toho 
pohledu je budování nových parkovacích míst naprosto zbytečné, nehledě na extrémní náklady, které by 
investice vyžadovala. Bylo by nutné, z důvodu dodržení norem pro rozměry parkovacího místa, zasáhnout do 
svahu a postavit opěrné zdi. Na tomto místě je třeba znovu připomenou, že parkováním na vozovce, kde 
nejsou volné dva pruhy o šířce tři metry, se řidič dopouští přestupku.  

Z financí na „Estetizaci“ bude dokončena úprava čekárny, vybudované volnočasové prvky na 
Jemelkové louce. V plánu je několik dalších akcí, jako například umístění mola na přehradě pro usnadnění 
vstupu a výstupu z vody hlavně pro hasičskou soutěž, zadání architektonické studie úpravy centra obce, 
instalace Workoutu, náhrada poškozeného „vánočního“ stromu u zvonice a nasvětlení kontejnerového stání 
u prodejny. 

Letos bude provedena oprava na komunikaci na konci ulice Zedníkova a byla provedena oprava 
žulové dlažby na ulici U Skalky. Také je v plánu údržba štěrkových vozovek v ulici Suché Louky a cesty k chatám 
v lokalitě Zahrádky. 

Nejdůležitějším úkolem je, dlouhodobě připravovaná a opakovaně odkládaná, rekonstrukce 
víceúčelové budovy Náprstkova 1. Současné vedení radnice má tuto rekonstrukci ve volebním programu 
a nyní se pracuje na projektu pro stavební povolení, které by mělo být vydáno do konce roku. Je tudíž reálná 
šance na zahájení rekonstrukce v příštím roce. 

Stále sledujeme, jak se vyvíjí situace s prodejnou Hruška, kterýžto řetězec koupil maďarský investiční 
fond Oriens. Zatím se toho moc neděje a věříme, že prodejna bude fungovat jako doposud. Do značné míry 
můžeme osud prodejny ovlivnit jako zákazníci tím, že místo nákupů v „superech-hyperech“ v Olomouci 
budeme nakupovat doma. 

Vzhledem problémům z kvalito vody v přehradě, rybáři doporučili změnit spodní odtok vody na odtok 
horní. Již delší dobu probíhá povolovací řízení, které by mělo skončit tento měsíc. Věříme, že horní odtok 
výrazně zlepší kvalitu vody v přehradě a přestanou hynout kapři. Minulý měsíc jich uhynulo asi šedesát. 

J 
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S komisí v Lošově jsme, na jejich popud, řešili změnu odjezdu ranního autobusu v čase 5:18. Po 
několika změnách se podařilo dosáhnout kompromisu. Nyní sledujeme, jak se tato změna osvědčila a kolik 
lidí z Lošova tento spoj využívá. 

S okolními komisemi spolupracujeme na vybudování parkoviště u hřbitova na Kopečku a změně 
dopravního značení a přemístění zastávky autobusu linky číslo 11 „Bazilika“ (směrem do Olomouce) na místo 
po zbourané hasičské zbrojnici. Obě kauzy se vlečou mnoho let a až nyní se „blýská na časy“. U hřbitova byly 
postaveny asi tři stání pro osobní auta a čeká se na schválení změny dopravního značení. Přesun zastávky řeší 
město s vedením hospice, který si nechal udělat projekt na stavbu kavárny právě na místě po hasičské 
zbrojnici a zastávku do projektu nezahrnul. 

Firma ČEZ provedla posílení lokality „Suchy luka“ novým kabelem, který vede z trafostanice za 
čekárnou, protlakem pod vozovkou a potom po sloupech až na ulici Na Suchých Loukách. U tohoto projektu 
se nám podařilo změnit původní projekt a tím třem překopům komunikace na ulici Malinovského a rozkopání 
chodníků po celé délce, od bývalé hospody až k lesu, kam chtělo kabel „zakopat“. 

Na základě stížností občanů na ukrajinské mladíky, kteří obtěžovali mladé dívky v autobusech linky 
č. 11 v nočních spojích, jsme problém řešili s Policií ČR, Městskou policií a Dopravním podnikem města 
Olomouce. Tyto subjekty přijaly opatření k zabránění podobných incidentů.  

Nastává letní čas pro pobyt a odpočinek na zahradách a „víkendového grilování“. Proto znovu 
vyzýváme občany k ohleduplnosti při provozování hlučných činností, jako je sečení trávy a řezání dřeva, tím, 
že toto budete dělat mimo víkendy. 

(jb) 

 

RADÍKOVSKÉ HODY 

atronem obce 

Olomouc Radíkov je 

Svatý Jiří a na jeho 

svátek se pořádají u nás, od 

nepaměti, Hody. Tento 

světec a mučedník, který žil 

ve třetím století po Kristu, 

se bil s drakem o vodu 

a vysloužil si tím ohromné- 

ho uznání a věhlasu a stal se 

patronem nejednoho státu, 

města a obce. A aby tento 

svátek úplně nevymizel 

z našich pamětí a zvyků, 

rozhodli jsme se o jeho 

obnovení ale poněkud v jiné 

podobě. To se týká lidí 

všech vyznání ale také lidí bez vyznání a dělnického původu :o))) 

Termín oslav byl stanoven na 27. dubna, hned následující sobotu. Celé akce se ujali Místní dobrovolní 

hasiči pod názvem „Posezení na po Hodu“. Hned ráno začaly přípravy s postavením stanů a lavic se stoly pro 

případné hosty. V místním kiosku zvaném „Bajda“ děvčata, Lenka a Ivana, cídily sklenice pro spokojenost 

zákazníků a hospodský za rohem, nejmladší z rodu Hudců, zval k ochutnávce Litovelské jedenáctky. I když 

bylo ještě před obědem, nenechali jsme se dlouho pobízet k první degustaci tohoto výtečného chmelového 

P 
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moku. Někteří nestihli doma ani večeři, ale to předbíhám. Naštěstí bylo avizováno nepřeberné množství 

pochutin přímo na place. Kolem jedenácté hodiny se začali scházet první hosti. Kuchaři a cukráři se začali 

předhánět v nabídce svých produktů a tím zvali kolemjdoucí k ochutnání. Vůně z udírny a velikého hrnce, kde 

se právě dodělával skvělý guláš, nenechala nikoho bez povšimnutí a táhla návštěvníky k zakoupení porcí. 

Uzenář Milan a kuchař Laďa nenechali nikoho na pochybách o dokonalosti a výjimečnosti svých produktů, 

a to jsem ještě nezmiňoval z pece čerstvě vytaženou sekanou! Cukrářky Zuzka, Klárka s maminkou Boženkou 

byly sice chvíli neoceněny, ale zanedlouho přišla chuť i na dezert. Výtečná změna v jídelníčku byla skvělá 

držďková polévka a pro omladinu palačinky s nutellou, které pro nás připravily nově zabydlené fanynky. Ve 

výčtu dobrot bych málem zapomněl na našeho jednatele Karla, který se pochlubil domácími chlebíčky 

a listovým těstem plněným vanilkovým krémem. No prostě paráda. 

Nálada byla opravdu skvělá, protkaná příjemnou reprodukovanou hudbou s patřičnou pomocí 

hřejivých slunečních paprsků. Pro nás konzumenty to sice nebyla ta nejlepší varianta, sedět na sluníčku, 

popíjet pivo s přidanou rumovou hodnotou,… ale v ten okamžik to bylo „fajne“! Když přišlo i ke zpěvu a já 

dojídal druhou porci všeho možného, byl čas pomýšlet na návrat. Manželka ještě skočila domů pro misku na 

zakoupení tří porcí guláše na cestu a už jsme směřovali k domovu. Výtečná akce pro všechny přítomné 

a důvod k zamyšlení pro všechny nepřítomné. 

Jak bojoval Svatý Jiří s drakem ve třetím století to nevím, ale já jsem s ním v ten den zápasil statečně! 

Prudký Čestmír 

ÚKLID LESA KOLEM RADÍKOVA 

 

etos v sobotu 6. dubna se náš sbor dobrovolných hasičů zapojil do celorepublikové akce UKLIĎME 

ČESKO. Sešlo se kolem 25 dobrovolníků, kteří od 9 do 11 hodin prošli les kolem Radíkova a vynosili 

odpadky na několik sběrných míst. Následoval svoz a hrubé třídění. Co nešlo vytřídit, bylo odvezeno 

kontejnerem, který nám poskytly Technické služby města Olomouce. Letos bylo patrné, že se snižuje množství 

sesbíraného odpadu. Hlavně toho většího, jako jsou pneumatiky, různé části kotlů, elektroniky atd., které se 

nám za poslední roky již podařilo objevit a vynosit z lesa. Celá akce  bylo zakončena opékáním špekáčků.  

Všem, kteří se úklidu účastnili, náš sbor a les velice děkuje. 

(am) 

L 
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KLUB SENIORŮ 

 když máme téměř polovinu roku za námi, již můžeme hodnotit, co se událo nejen v klubu seniorů. 

Již nastupující a očekávané jaro nám svými příspěvky připomenuli tradice nejen naše dívenky s pochůzkou 

vítání jara o Smrtné neděli  dokonce i s Jedličkou, ale především páni kluci svým obdivuhodným klapačem, 

Dívenky byly sice pouze tři, ale přesto jim to dobře ladilo a fakt  uměly!!! Byly to šikulky: Klára  Štenclová,  Ema 

Černošková a Alice Černohousová.  Vyslovuji proto poděkování s přáním  většího zapojení dívek. Vždyť  budou 

mít hezké vzpomínky na své mládí, které se nedá opakovat. 

Páni kluci nastoupili na klapač v této sestavě: kaprál - Jan Řezníček, další kluci: Antonín Sonnevend, 

Petr Tůma, Nikola Höger, Matyáš a Lukáš Polednovi, Richard Bednář, Michal Štencl a Ondřej Vogel. 

Byla to přehlídka mladých kluků s dobrou kázní. 

Proto oběma skupinám vyslovuji poděkování za všechny obyvatele Radíkova. Jistě je to dobrá 

inspirace do budoucna. 

              V klubu seniorů byla také náležitá možnost trávení volného času nejen posezením v KS, proto jsme 

absolvovali několik pěkných akcí. 

 

Nejdřív jsme si udělali jarní výlet do Prostějova s myšlenkou návštěvy výstavy k výročí básníka JIŘÍHO 

WOLKERA, ale od ní jsme očekávali více. Poté následovala prohlídka radnice, která je opravdu originální. 

Ale vždy dobrá kávička a zmrzlina nezklame. 

 

Také jsme měli přednášku na 

téma Bezpečnost v dopravě, která je vždy 

připomínkou naší opatrnosti v silničním 

i pouličním provozu. 

Magistrát města Olomouce pořádal 

16.4.2024 velikonoční turnaj seniorů 

v BOWLINGU. Družstvo Radíkov vybojovalo 

pěkné šesté místo. 

Rádi jsme se účastnili oblíbené akce 

VÍTÁNÍ JARA ve Voj. klubu, kde se vždy 

potěšíme dobrým programem i bufetem. 

 

V měsíci květnu jsme si udělali výlet do městečka Vizovice, kde je jediné a jedinečné MUZEUM 

SLIVOVICE. Náš obdiv neznal konce a nedá se vypsat vše potěšující! 

 

Magistrát města pořádal pro seniory Májovou veselici, která se odehrává v pěkném prostředí 

pavilonu A na výstavišti FLORA. 

Také se pořádalo druhé kolo zájezdu do Val. Meziříčí, kde se dalo projít masokombinátem Krásno 

s patřičným nákupem čerstvého zboží i s ochutnávkou a  s exkurzí do minimuzea. Následovala 

prohlídka  MANUFAKTURY  GOBELÍNŮ. Tak to byla  podívaná! Nesmírný obdiv  zasloužily tamní pracovnice - 

klobouk dolů - obdiv nebral konce. Tam se vyrábí i opravuje a oživuje! 

 

Začátkem června jsme si dopřáli výlet do Prahy, ale bylo nutno změnit program. Totiž Národní 

muzeum zrovna mělo tři dny zavřeno!  I tak by se dal program nahradit jiným muzeem, třeba Muzeem kávy 

nebo hraček, ale  máme naši dobrou průvodkyni s kamarádkou z Prahy, které nám operativně zařídily na míru 

maximálně dobrý program. Za jeden den těch zážitků  bylo víc než dost:  Krásné zahrady, umělé jeskyně 

uprostřed Prahy, vstřícné hospůdky a i návštěva světového skvostu - Pražského Jezulátka. To završilo náročný 

program. O to víc jsme se šťastní vraceli vlakem RJ domů, protože se za  několik hodin událo velké železniční 

neštěstí této dopravní společnosti. 

 

I 
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SPORTOVNÍ HRY SENIORŮ 

Olomouckého kraje s mezinárodní 

účastí že Slovenska a Polska. Přihlášeno 

75 pětičlenných družstev soutěžilo 

v Družstvo Radíkov skončilo na čtvrtém 

místě. 

 

Čas do červencové dovolené 

ukončíme dobrou a osvědčenou 

opékačkou buřtů na soukromé zahradě 

v Samotiškách,  tam se nám vždy líbí 

a těšíme se z další dobré tradice.    

            

Přeji všem hezké  prožití letního období s náležitým a zasloužilým  odpočinkem 

za KS Františka Prášilová a spol. 

 

VÍTE ŽE… 

 
 

… máme v Radíkově i nadějné sportovce. Jedním z nich je Pavla Jílková, která se ve dnech 

8. a 9.6.2024 zúčastnila závodů MČR mládeže ve sjezdu na divoké vodě na řece Labi u Dvoru Králové na kánoi 

a kajaku. Ze 4 startů vybojovala 4 medaile, 1. a 3. místo v závodě jednotlivců, 1. a 2. místo v závodě družstev. 

Navíc má definitivně potvrzenou nominaci na Mistrovství Evropy. 

Připojujeme se ke gratulantům a budeme držet palce na ME. 

(jk) 
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